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Referat af bestyrelsesmøde på HF & VUC Nordsjælland den 3. september 2024 

Til stede: Stina Vrang Elias, Anne Hyrup Madsen, Annegrete Juul, Jesper Tvilde, Kursistrådsrepræsentant med stemmeret Thor Møller-Poulsen, 
kursistrådsrepræsentant uden stemmeret: Dilek Yetik, medarbejderrepræsentant uden stemmeret Dina Schou Hansen og medarbejderrepræsentant med 
stemmeret: Rune Holm Christiansen, 
Afbud fra: Ulla Kokfelt 
Sekretær: Trine Larsen 
Referent: Susanne Kegel 
 
 

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden 
2. Velkommen til nye medlemmer af bestyrelsen fra kursistrådene 
3. Lukket punkt 
4. Stategi 2024-2028 
5. Ny ungdomsuddannelse og ministerbesøg, Bilag A 
6. Halvårsregnskab, Thomas Larsen, Bilag B 
7. Aktivitestal for det nye skoleår 24/25, Bilag C 
8. Meddelelser fra rektor 
9. Evt. 

 

 Punkt Formål Baggrund Referat 
1 Godkendelse af dagsorden 

 

Godkendelse Formalia Ad. 1. 
Dagsorden blev godkendt.  
 

2 Velkommen til nye medlemmer 
af bestyrelsen fra kursistrådene 

 

Velkomst På hver af skolens 2 afdelinger 
har der været afholdt 
konstituerende 
kursistrådsmøde, hvor der er 
valgt en lokal formand.  
Formand for Hillerød blev: Rune 
Schewitsch- Henriksen  

Ad. 2.  
Formanden bød Thor Møller-
Poulsen, der er kursistrådsformand i 
Hillerød og Dilek Yetik, der er 
kursistrådsformand i Helsingør 
velkommen og bestyrelsen 
præsenterede sig. 
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Formand for Helsingør er endnu 
ikke valgt!  
 
De to formænd er automatisk 
medlemmer af skolens 
bestyrelse. Formanden fra 
Hillerød afdeling har 
stemmeretten. 
 

3 Lukket punkt 
Bilag 
https://www.retsinformation.dk
/eli/retsinfo/2019/9650 
 
Se §7, stk..2 

Drøftelse af 
rektors 
ansættelsesvilkår 

Rektor Trine Larsen har gjort 
formandskabet opmærksom på 
muligheden for 
fratrædelsesgodtgørelse i 
tilfælde af uansøgt afsked på op 
til 9 md. Dette drøftes med den 
samlede bestyrelse uden rektors 
medvirken.   

Ad. 3.  

Formanden vender retur til den 
øvrige bestyrelse ift niveau for en 
fratrædelsesgodtgørelse til rektor. 
Dette vil ske på den anden side af 
bestyrelsesmøde i 
bestyrelsesforeningen i HF/VUC 
mandag den 9. september 2024.  

 

4 Stategi 2024-2028 Status og 
drøftelse  

Efter vedtagelsen af strategi 
2024-2028 på mødet i juni er 
arbejdet med implementering 
påbegyndt. Ved opstart af 
skoleåret blev alle skolens 
ansatte præsenteret for det 
færdige arbejde, og der blev 
arbejdet med involvering i de 
underliggende indsatser.  
 
I lyset af det politiske landskab 
er der løbende behov for, at 
bestyrelsen tager stilling til evt. 
ændring i prioriteringer af 
strategiens pejlemærker og 
resultatmål.  

Ad. 4.  

Trine Larsen gav en stutus på, hvilke 
indsatser der er sat i gang: 

• Vi arbejder for at bevare HF2 for 
de unge. Fokus på hvordan vi 
kommer godt i gang i opstarten 
 

• Vi skal udvikle uddannesestilbud 
målrettet det private erhvervsliv. 
Der er etablere samarbejde med 
KEA, CPH Business og Unord 
Der skal søges midler sammen 
med de andre HF2 VUC’er i 
hovedstaden med afsæt i projekt 

https://www.retsinformation.dk/eli/retsinfo/2019/9650
https://www.retsinformation.dk/eli/retsinfo/2019/9650
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Rektor fortæller om, hvilke 
indsatser der pt. er sat i gang og 
giver en status på arbejdet.  
 

”Faglig Bro”  
 

• Vi skal være bedre til at inkludere 
flere unge og voksne. 
Vi har allerede øge volumen med 
flere klasser i år.  
I forbindelse med rekrutering af 
lærere har der været fokus på, at 
finde lærerkræfter, der er gode til 
denne målgruppe. 
 

• Vi skal sikre flere kursister 
uddannelse og job via målrettet 
og individualiseret uddannelse 
Vi har med succes startet FVU 
Digital op for en helt ny kursist-
målgruppe. 
 

• Vores navn, tilbud og gode 
resultatet skal være kendte i 
lokalområdet.  
Fokus ligger på afgiver- og 
aftagerinstitioner, UU-vejledere i 
kommunerne mfl. 

Bestyrelsen kom med flere bud på 
måder, hvorpå vi kan få kendskabet 
om skolen ud, og understregede 
det vigtige i de gode interne 
historier og oplevelser som 
grundlag for god omtale.  

Det blev betonet, at det er bedre at 
implementere ”i bund” på få og 
centrale indsatser, end at gabe over 
en masse. Bestyrelsen bad også 
rektor overveje, om der på samme 
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vis, skal søges om flere fondsmilder 
til færre tiltag ? 

5 
 

Ny ungdomsuddannese og 
ministerbesøg 
 
Bilag A 

Drøftelse Formanden vil informere 
bestyrelsen om seneste status 
på udsigterne til en kommende 
større reform af 
ungdomsuddannelserne.  
 
I den forbindelse inviterede 
skolen i april md. ministeren på 
besøg – med fokus på 
inklusionsindsatsen.  
Dette har resulteret i, at Tesfaye 
kommer forbi Hillerød d. 02.12 
fra 9.30-11.00. 
Bestyrelsen bedes komme med 
input til dagsorden for besøget. 
Hvad er de vigtigste budskaber 
at få fremlagt – i lyset af 
strategien og arbejdet for at 
sikre skolens målgrupper? 
 

Ad. 5. 

Stina Vrang Elias gav en status 
efter Sorømødet.  

Bestyrelsen besluttede, at de 
vigtigste budskaber ministeren 
skal tage med hjem fra hans 
besøg skal være: 

• Det er vigtigt, at få gjort 
tydeligt at HF2, HF3 og 
HFE er afhængig af 
hinanden for at kunne 
give eleverne den bedste 
uddannelse 

• Vigtigt at få tydeligtgjort, 
at vores kursistgrupper 
ikke nødvendigvis passer 
ind i den kommende 
uddannelsesform 

• Få kursisterne til at 
fortælle, hvorfor de har 
valgt VUC frem for f.eks. 
STX 

• HFE et tilbud til kursister, 
der er kan tage en HF 
uddannelse over længere 
tid. HFE samler også op 
på kursister, der falder fra 
anden uddannelse, så de 
kan få papir på en 
uddannelse  
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• Finde kursister der har 
omskolet sig via en HFE 

Der arbejdes videre med at få et 
program for dagen, hvor det er 
samtalen mellem ministeren og 
kursisterne/eleverne, der er i 
fokus. 

 

6 Halvårsregnskab 2024 
 
Bilag B 

Fremlæggelse 
og drøftelse 

Årets 6 første md. viser et 
overskud på 1.540.462 kr,-, som 
er mere end budgetteret. Dette 
skyldes at vi i foråret har talt ca. 
19 STÅ mere på især HFE. Men 
forskydningen skyldes også at 
aktiviteten tælles skævt med ca. 
60% i foråret og 40% i foråret.  
De høje lønreguleringer fra 
overenskomsterne er begyndt 
at få effekt og vi forventer at 
årsresultatet for 2024 kommer 
til at udvise et underskud på 
godt 1,1 mio. kr. hvilket er en 
smule dårligere end 
budgetteret.  
Vi forventer således at skulle 
finde mindre besparelser i vores 
økonomi for at få det 
kommende budget 2025 til at 
hænge sammen. 

Ad. 6. 

Trine Larsen gennemgik 
årsregnskabet og fremlagde en 
række data fra halvårssregnskabet 
med særlig fokus på: 

• 19 årselever mere end 
forventet - primært HFE 

• Fuldtidsuddannelsens 
skævtælling 

• De likvide måltal ser stadig 
fornuftige ud 

• Estimat for årets resultat er 
ca. 1,1 million i underskud 

• Overenskomst lønstignin-
gerne højere end 
budgetteret 

Bestyrelsen havde ingen 
bemærkninger til fremlæggelse og 
godkendte halvårsregnskabet. 
 
Slides uploades til AdminControl 
sammen med referatet. 
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7 Aktivitetstal for det nye skoleår 
24/25 
 
Bilag C 

Orientering 14 dage efter skoleårsstart viser 
aktivitetstallene at vi er omkring 
27 STÅ foran på HFE i forhold til 
budget for efteråret. Til 
gengæld er vi ca. 13 årselever 
bagud på AVU og 13 årselever 
bagud på 
fuldtidsuddannelserne (på trods 
af den nye ASF klasse). 

Der flyttes, udmeldes og 
tilmeldes stadig men det er 
nogenlunde niveauet. 

I forhold til årselev-budgettet for 
efteråret, er vi således 1 årselev  
mere. 

Aktiviteten i efterår har 
betydning for estimatet for året 
samt naturligvis, næste års 
budget 

Ad. 7. 

Trine Larsen gennegik 
tilmeldingstallene. I forhold til 
budgettet er der status que. 
 
Tilmeldinger: 

• HFE – foran på begge afdelinger i 
forhold til tidligere år, men en 
tilbagegang på HF2 betydere, at 
vi netto tror på status que 

• AVU – tilmeldingstallet er 
dalende på begge afdelinger, 
men budgettet er nedskrevet  

 

Bestyrelsen tog orientering til 
efterretning. 

Slides uploades sammen med 
referatet. 

 

8 Meddelelser fra rektor Baggrundsviden Nedslag i det der pt. fylder på 
ledelsessiden i forhold til driften 
af skolen 

Ad. 8. 

Trine Larsen orienterede om: 

• Vi ønsker at få opskrevet vores 
HF2 kapacitet i 24/25 fra 132 til 
156 elever i Hillerød 

• Hvis finansloven godkendes i 
den form den er i nu, vil 
taksameterne stige med ca. 
3%, hvilket er kompensation 
for overenskomsterne 
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• Vi tror, at vi får mellem 
300.000 -350.000 kr. i 
socialtaksameter i 2025 

• De midler der har været 
hensat i forbindelse med 
Helsingørbyggeriet afregnes 
nu endelig 

• Vi søger Spar Nord fonden om 
midler til PC’er til trængte 
kursister. Vi har startet et 
samarbejde op med C4 i 
Hillerød, som også vil arbejde i 
deres netværk for at finde 
PC’ere til vores trænge 
kursister 

• Formanden for Danske HF og 
VUC har trukket sig. Tue 
Sanderhage fra VUC 
Vestegnen stiller op.  
Der er ekstraordinært 
repræsentantskab med valg 
den 27.09.24 

• Lectio, flere skoler vil forlade 
platformen, da firmaet bag 
ikke gør noget ved GDPR 
problemerne. Skolen har ikke 
længere noget at gøre med 
Lectio 

• Investeringsrammerne er 
uændret i forhold til forårets 
indberetning. 
 

9 Evt. Kort orientering Aktuelle informationer og stort 
og små af relevans for 
bestyrelsen 

Ad. 9. 

Intet under evt. 
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__________________________________ __________________________________   
Stina Vrang Elias  Anne Hyrup Madsen  

 
_________________________________ __________________________________   
Jesper Tvilde Annegrete Juul 

 
__________________________________ __________________________________   
Ulla Kokfelt Dina Schou Hansen 

 

__________________________________ __________________________________   
Dilek Yetik Rune Holm Christiansen 

 

_________________________________ _________________________________ 

Thor Møller-Poulsen Trine Larsen – sekretær for bestyrelsen 


